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目标/Objective： 

持续关注变动的跨文化符号，探索叙述以及跨文化交流的可能性，正在创作傅满洲系列的实验纪录片。

Continue to focus on changing cross-cultural symbols, explore the possibilities of narration and 

cross-cultural communication, and are creating an experimental documentary for the Fu Manchu. 

我一直关注不断变动的“身份的漂移”，主要在跨文化融合、跨种族之间的身份流动性、符号认知以及其辐射

影响方面。1001种幸福，是一个动画。取材于英国作家萨克斯·儒默系列小说中最成功的虚构中国人形象——

傅满洲博士。他是个聪明绝顶而又带有邪恶本质的中国人典型。“黄祸”一词也曾经因为这个形象而持续影响

北美以及欧洲，持续至今。这个形象并没有随着时间的流逝而失去它的意义，如一种循环的心理陷阱, 因为一

旦有类似“傅满洲”的形象出现，偏见就一定先入为地建立起一面误解之墙。 

是我们创造了图像，来区分自己与他人? 还是图像自己区分了“我们”和“他人”？我希望艺术作品能提供一

种“我们”和“他人”的对话，艺术作品应该能提供一种对话的渠道，如同一个现实和想象的双棱镜，以诗性

与荒谬的方式问疑。 

I have always been concerned about the“Drifting Identity", mainly in cross-cultural integration,   

international symbol recognition and its radiative impact. The art work 1001 happiness is an 

animation. It is based on the most successful fictional Chinese character Dr. Fu Manchu, who was 

introduced in a series of novels by the English author Sax Rohmer during the first half of the 20th 

century. Dr. Fu Manchu is a fictional villain Chinese character. The term "yellow peril" has been 

continually affecting North America and Europe because of this image until the present.  

This image has not lost its meaning over time, such as a cyclical psychological trap. Prejudice must 

build a wall of misunderstanding, once character likes "Fu Manzhou" appears. 

Did we create the images to distinguish ourselves from others? Or did the images themselves 

distinguish ourselves from “others? My works should provide a channel for dialogue between "us" 

and "others", as a double prism of reality and imagination, to questioning in a poetic and ridiculous 

way. 
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此作品 为 ⾳乐家 SCANNER 在 法国巴黎现代

作品：伟⼤复兴 Great Rejuvenation  
互动歌唱装置 

⻨克⻛、投影仪、⾳箱，主机

1001 种幸福 M50艺术区展示现场 
半全息展示 

全息幕布、⾳响、投影、主机 



此作品 为 ⾳乐家 SCANNER 在 法国巴黎现代⾳乐城 的演唱会订做






























